
          

TECHNISCHE VRAAG (alleen over een agendapunt)

Indiener: Joke Pot
Datum indiening vraag: 2 maart 2021 13.34 uur

Datum verzending antwoord: 2 maart 2021

commissievergadering van: 2 maart 2021

raadsvergadering van: 

Formulering:
Corona
Als er veel informatie wordt aangeleverd, levert dat over het algemeen ook weer een 
aantal vragen meer op. 

Vraag:
1. Als ik het goed begrepen heb is bij TONK (Tijdelijke ondersteuning 
noodzakelijke kosten) de gemeente zelf aan zet om te bepalen wie wat krijgt... hoe 
loopt dat?
Hier wordt de bijzondere bijstand  voor gebruikt... maar niet iedereen die in de 
financiële knel komt zich toch in de bijstand?

Antwoord:
Het klopt dat de gemeente in de uitvoering van de TONK veel beleidsvrijheid heeft. 
De SDOA gemeenten Winterswijk, Oost Gelre en Berkelland zijn van plan de 
regeling, zoals ook opgeroepen door het Rijk, ruimhartig toe te kennen. De 
voorbereiding van de TONK-regeling bevindt zich in de afrondende fase.

Algemene bijstand is er voor mensen die niet genoeg geld hebben om in hun 
levensonderhoud te voorzien. Bijzondere bijstand is een bijdrage voor bijzondere 
kosten die mensen met een laag inkomen (bijstandsniveau) niet kunnen betalen. 
De harde inkomenstoets die er voor de bijzondere- en algemene bijstand geldt, is 
niet van toepassing op de TONK. Sterker nog, het doel van de regeling is om 
huishoudens financieel te ondersteunen die tot nu toe niet in aanmerking kwamen 
voor eerdere regelingen en/of vangnetten. Om die reden is er geen inkomenstoets, 
maar wordt er gekeken naar de inkomensterugval die de inwoner heeft geleden als 
gevolg van de coronacrisis. Deze is vastgesteld op 25%. De focus van de TONK 
ligt op woonlasten, maar er is ruimte voor maatwerk.

Vraag:
2. Bij Vitaal Platteland kunnen we lezen dat er een toename is van verzoeken om 
meer b&b en camperplaatsen..
Hoe gaat het college hier mee om...worden die ook toegekend en om hoeveel gaat 
dit?

Antwoord:
De verzoeken voor B&B’s en camperplaatsen worden volgens het bestaande beleid 
beoordeeld (Beleef het in Berkelland, 2008). Hierbij hanteert het college een positieve 
insteek. Wel is opgemerkt dat de kaders verblijfsrecreatie m.b.t. camperplaatsen 
minder goed aansluiten op de wensen en behoeften van vandaag de dag. Er wordt 
daarom in het uitvoeringsprogramma van de actualisatie van ‘Beleef het in Berkelland’ 
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(die op 9 maart met de raad wordt besproken en in juni ter vaststelling aan de raad 
wordt aangeboden) voorgesteld om de kaders m.b.t. verblijfsrecreatie te herijken. Hier 
wordt na de zomer van 2021 mee gestart. Tussen september 2020 en januari 2021 
hebben 6 mensen zich gemeld die graag iets met camperplaatsen/camperparken 
willen doen (3x Eibergen, 2x Borculo, 1x Ruurlo). Ter vergelijking, in de periode 
september 2019-augustus 2020 was dit er niet één.

Vraag:
3. Fijn leven: minder aanspraak op het budget wijk en kerngericht werken... aan de 
andere kant kunnen we lezen dat de projecten bijna allemaal “gewoon” doorgaan. 
Hoe verhoudt zich dat?

Antwoord:
De reeds geplande en opgestarte projecten vinden doorgang. (Extra) nieuwe 
initiatieven en projecten die met de (extra) gelden vanuit het budget wijk- en 
kerngericht werken kunnen worden bekostigd, komen het afgelopen jaar door 
Corona moeilijker van de grond.

Vraag: 
5. Specifiek scholen: er komt een eenmalige uitkering voor het aanpassen van de 
ventilatie voorzieningen. Prima dat dit eraan zit te komen en ook het liefst zo snel 
als mogelijk is. Is in beeld om hoeveel scholen dit gaat en wat dit financieel voor 
de gemeente betekent 

Antwoord:
Zoals we in de raadsbrief schrijven is het op dit moment nog niet duidelijk voor 
welk bedrag wij geacht worden bij te dragen in de kosten voor verbeteringen in de 
ventilatiesystemen. Wij onderzoeken dit in overleg met de desbetreffende scholen 
die bij ons een huisvestingsaanvraag hebben ingediend (deze 
huisvestingsaanvragen betreffen uiteraard niet alleen de verbeteringen aan 
ventilatiesystemen). Wij hebben al wel 11 subsidieaanvragen in het kader van de 
SUVIS ingediend. Zodra duidelijk is welke aanvragen door het Rijk worden 
toegekend wat dit voor ons financieel betekent qua cofinanciering zullen wij ons tot 
u wenden. 

Vraag:
6. Bijlage sport en cultuur:  hier wordt overwogen de geplande bezuinigingen op 
sport en cultuur vooruit te schuiven.
Het lijkt me dat gevolgen heeft voor de begroting

Antwoord:
Dat klopt. Een wens om de geplande bezuinigingen een jaar op te schuiven moet 
dan bij de perspectiefnota 2022 (voorjaar 2021) worden meegenomen

Vraag:
7. De financiële bijdrage vanuit het rijk voor de gemeenten is fors; wat is de 
verdeelsleutel.

Antwoord:
Dat is wisselend. Voor het merendeel van de bedragen is die bij ons ook niet 
bekend. Deze worden via een apart deel van de algemene uitkering over de 
gemeenten verdeeld. Maar bij een aantal bedragen telt ook de oppervlakte van de 
gemeente mee of het aantal adressen in de gemeente. Voor de Tozo maakt het 
aantal uitkeringsgerechtigden bijvoorbeeld onderdeel uit van de verdeelsleutel.
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Toelichting:
1. Technische vragen zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda 

staan. Ze zijn niet bedoeld voor een politiek antwoord.
2. Technische vragen zijn vragen voor een beter begrip van een vraagstuk. Vragen 

over feiten en de uitleg daarvan of over de gevolgen van een besluit.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel 
aanmaken. Het antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag.


